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Vážení spoluobčané,
jelikož končí naše čtyřleté funkč-

ní období, dovolte mi, abych vám 
při této příležitosti poděkoval za 
podporu, spolupráci a pochopení. 
Poděkování také patří všem čle-
nům Rady a Zastupitelstva města 
Větřní, kteří svým přístupem po-

mohli posunout naše město dopředu, abychom si zde vytvořili 
příjemné místo pro život a bydlení.

Samozřejmě není vždy vše ideální a můžeme se lišit v různých 
názorech. Pokud chceme vidět to, co se v našem končícím funkč-
ním období v našem městě vybudovalo, zrekonstruovalo nebo 
změnilo k lepšímu, tak to uvidíme. Kdo to vidět nechce, stejně to 
neuvidí. 

Dovolte mi, abych vás pozval k volbám do Zastupitelstva města 
Větřní, které se budou konat ve dnech 23. - 24. září 2022 ve třech 
volebních okrscích a popřál vám úspěšný výběr zastupitelů na další 
funkční období. 

Mgr. Antonín Krák, starosta města Větřní

Slovo starosty

Volby do Zastupitelstva města VĚTŘNÍ: 
Volby do zastupitelstev obcí a Senátu Parlamentu České republi-

ky, které vyhlásil prezident republiky svým rozhodnutím č. 81 /2022 
Sb. ze dne 5. dubna 2022. 

Volby do zastupitelstev obcí se konají ve dvou dnech: 
v pátek 23. září 2022 od 14.00 hodin do 22.00 hodin 
a v sobotu 24. září 2022 od 8.00 hodin do 14.00 hodin

Ve Větřní proběhnou volby ve 3 volebních okrscích: 
ve volebním okrsku č. 1 
je volební místnost v ulici K Učilišti čp. 238, Větřní, (bývalý inter-

nát - vlevo vedle hlavního vchodu do bytového domu) přízemí 
pro voliče podle místa, kde jsou přihlášeni k trvalému pobytu ve 

městě Větřní: ulice Akátová, Armabeton, Dolní Němče, K Bazénu, 
K Učilišti, Nad Koupalištěm, Okružní, Papírenská, Rožmberská, 
Spojovací, Šumavská - mimo čp. 131, 132, 160, 161, 166, 284, 
U Lípy, U Lomu, a části města Větřní - Dobrné, Hašlovice, Lužná 
- ul. U Lípy, Nahořany, Zátoň, Zátoňské Dvory 

ve volebním okrsku č. 2 
je volební místnost budova Městské knihovny Větřní, sál zastu-

pitelstva města, Školní čp. 296, Větřní - I. poschodí 
pro voliče podle místa, kde jsou přihlášeni k trvalému pobytu ve 

městě Větřní: ulice Kájovská, Na Hojdy, Na Žofíně, Pod Lesem, 
Pod Topoly, Sadová, Slunečná, Souběžná, U Kapliček, U Studán-
ky, Šumavská - pouze čp. 131, 132, 160, 161, 166, 284 

ve volebním okrsku č. 3 
je volební místnost vestibul hlavní budovy Základní školy Větř-

ní, Školní čp. 232 ve Větřní 
pro voliče podle místa, kde jsou přihlášeni k trvalému pobytu 

ve městě Větřní: ulice Frymburská, Jabloňová, Ke Kališti, Lesní, 
Luženská, Modřínová, Na Vyhlídce, Školní, U Rybníka, V Lukách, 
Zahradní, Za Kostelem a části obce Větřní - Lužná - horní část 

Volič musí ve volební místnosti prokázat svou totožnost a státní 
občanství České republiky platným občanským průkazem, platným 
cestovním pasem České republiky, jde-li o cizince, průkazem o po-
volení k trvalému pobytu nebo potvrzením o přechodném pobytu 
(od 2. 8. 2021 osvědčením o registraci). 

Hlasovací lístek je starostou obce distribuován voličům nejpoz-
ději 3 dny přede dnem voleb. V případě, že dojde k jeho poškození 
nebo ztrátě, je možné požádat ve volební místnosti okrskovou 
volební komisi o vydání nového hlasovacího lístku.

Tajemník MěÚ Větřní 

Informace z městského úřadu

Mateřská škola byla uzavřena po dobu 4 týdnů, a to od 
11. července 2022 do 8. srpna 2022. 

V době uzavření provozu byly vyčištěny všechny koberce a 
došlo k vymalování spojovací chodby ze tříd do jídelny barevným 
omyvatelným nátěrem. 

Za provozu MŠ byly přihlášené děti rozděleny do dvou tříd 
a užívaly si především letních radovánek.

Těšíme se na nové i stávající kamarády v novém školním roce 
a přejeme všem hezký zbytek léta!

MŠ Větřní

Prázdniny v MŠ
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V současné době se objevují zaručené zprávy, jak nainstalovat 
TČ pro panelový dům a tímto ušetřit náklady na energie. V případě 
centrálního zásobovaní teplem (CZT) je třeba uvážit následující:

Tepelný spád TČ je 50 °C na 30 °C u CZT 80 °C na 60 °C, to zna-
mená, že na vstupu do radiátoru se nyní v zimním období teplota 
topné vody pohybuje okolo 80°C, ta pak předá teplo radiátoru a 
ten sálavým teplem do okolí. Představa, že současný radiátor v pa-
nelovém domě dokáže v zimně vytopit byt pouhými 50 °C je mylná. 
Aby se toto podařilo, je nutné právě pro zimní období, kdy teploty 
i přes den jsou pod bodem mrazu, nainstalovat jiný typ radiátorů 
(vhodnější, podlahové topení) tak, aby jejich otopná plocha (daleko 
větší než současná) dokázala byt ohřát. Tepelné čerpadlo pak při 
nízkých teplotách nedosahuje avizované účinnosti nabízené pro-
dejci, ale naopak je nutné přitápět pouze elektřinou, čímž se sa-
mozřejmě snižuje účinnost a zvyšují enormně náklady na vytápění. 
V létě, kdy teplo nepotřebujete a TČ pracuje pouze na ohřev teplé 
vody, si je potřeba uvědomit, že v celkových nákladech na teplo činí 
náklady na ohřev teplé vody průměrně 16 %.

Pro a proti k instalaci TČ
Při pořízení TČ je nutné se připravit na vysoké pořizovací náklady, 

je nutné počítat i s náklady na provoz, údržbu a obsluhu. Levné 
vytápění bude pouze na jaře a na podzim, jinak je nutné provést 
rekonstrukci otopné soustavy. Představa že CZT vám bude držet 
na zimu požadovaný výkon zdarma je lichá, za rezervovaný výkon 
budete celoročně platit, tak jako platíte za jistič nebo měřič vody. 
Cena elektrické energie (EE) roste rychleji než plyn a se sníženou 
účinností TČ (v zimě je to spíše elektrický kotel) vám raketově po-
rostou i náklady.

V poslední řadě je třeba vědět, že pořízení TČ v současné době 
je reálné v termínu příštího roku.

Pořízení fotovoltaiky na střechy panelových domů.
V současné době je tato varianta také nabízena prodejci, v žád-

ném případě se však nejedná o nahrazení vytápění, ale spíše 
snížení nákladů na provoz panelového domu (výtahy, společné 
osvětlení, čerpadla vody apod.) Naše legislativa zatím neumí praco-
vat s rozúčtováním nákladů EE na jednotlivé domácnosti tak, jako 
je tomu třeba v Německu. 

Příklad: Na střeše vyrobíte EE, uložíte ji do baterií a následně 
dodáváte do jednotlivých bytů a společných prostor.

Je třeba upozornit, že fotovoltaika vyrábí pouze při slunečním 
osvitu a toho je nejvíce od jara do podzimu, kdy bude mít panelový 
dům více vyrobené energie, než spotřebujete, naopak od října do 
března vyrobí jen zanedbatelné množství z celkové roční výroby a 
to právě v době, kdy potřebujete nejvíce svítit, topit a jinak používat 
EE. Tzn., nejedná se o plnohodnotnou náhradu, ale pouze o přilep-
šení ke snížení nákladů za nemalou prvotní investici. Snadnější je 
se zaměřit např. na výměnu starších motorů pro výtahy, vyměnit 
žárovky za LED osvětlení, nastavit pohybová čidla pro spínání 
osvětlení ve společných prostorech a snížit velikost jištění EE a tím 
platbu za rezervovaný výkon a udělat dál řadu dalších dílčích opat-
ření, které přispějí ke snížení nákladů na EE.

Motto: Zůstat na CZT, plyn má Energo zajištěn včetně ceny i na rok 
2023. Nerozhodovat se unáhleně na základě klamavých reklam a 
jiných nabídek.

Informace byly získány z nezávislých zdrojů.

Tepelná čerpadla (TČ) pro panelový dům

Volič obdrží od okrskové volební komise prázdnou úřední obálku 
opatřenou úředním razítkem. Na požádání mu komise vydá i hla-
sovací lístek. 

Každý volič hlasuje osobně, zastoupení není přípustné. 
S úřední obálkou a hlasovacím lístkem vstoupí volič do prostoru 

určeného k úpravě hlasovacích lístků. Počet členů zastupitelstva 
obce, který má být zvolen v dané obci, je uveden v záhlaví hlaso-
vacího lístku. 

Hlasovací lístek je nutné upravit jedním z uvedených způsobů: 

1.  Označit křížkem ve čtverečku v záhlaví sloupce před názvem 
volební strany pouze jednu volební stranu. Tím je dán hlas 
kandidátům této volební strany v pořadí dle hlasovacího lístku 
v počtu, kolik členů zastupitelstva obce má být voleno. 

2.  Označit v rámečcích před jmény kandidátů křížkem toho 
kandidáta, pro kterého volič hlasuje, a to z kterékoli volební 
strany. Nejvýše lze označit tolik kandidátů, kolik členů zastupi-
telstva obce má být zvoleno.

3.  Kombinovat oba způsoby a označit křížkem jednu volební 
stranu a dále v rámečku před jménem kandidáta další kandi-
dáty z libovolných ostatních volebních stran. V tomto případě 
je dán hlas jednotlivě označeným kandidátům. Z označené 
volební strany je dán hlas podle pořadí na hlasovacím lístku 
pouze tolika kandidátům, kolik zbývá do počtu volených členů 
zastupitelstva. 

Pokud volič označí křížkem volební stranu, neoznačuje již v této 
volební straně konkrétní kandidáty. K označení kandidátů u této 
volební strany se v takovém případě nepřihlíží. 

Volič musí dbát na to, aby do úřední obálky vložil pouze jeden 
hlasovací lístek, jinak je hlas voliče neplatný. Při souběhu voleb 
musí být hlasovací lístek vložen do úřední obálky téže barvy, jinak 
je hlas voliče neplatný. 

Neplatné jsou rovněž hlasovací lístky, které nejsou na předepsa-
ném tiskopise, hlasovací lístky, které jsou přetržené, a hlasovací 
lístky, které nejsou vloženy do úřední obálky. 

Volič hlasuje tak, že úřední obálku s vybraným hlasovacím líst-
kem vloží před okrskovou volební komisí do volební schránky. 

S voličem, který nemůže upravit hlasovací lístek pro tělesnou 
vadu, nemůže číst nebo psát, může být v prostoru pro úpravu 
hlasovacích lístků přítomen jiný volič, ne však člen okrskové volební 
komise, a hlasovací lístek za něho upravit a vložit do úřední obálky, 
popřípadě i úřední obálku vložit do volební schránky.

 
Hlasování do přenosné volební schránky 

Volič může ze závažných, zejména zdravotních, důvodů požádat 
obecní úřad a v den voleb svoji okrskovou volební komisi o to, aby 
mohl hlasovat mimo volební místnost do přenosné volební schrán-
ky. Okrsková volební komise však může vysílat své členy s přenos-
nou volební schránkou pouze v rámci svého volebního okrsku. 

Zdroj: MVČR

Průběh hlasování a úprava hlasovacího lístku 
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TISKOVÁ ZPRÁVA

Vydala obecně prospěšná společnost ICOS Český Krumlov a jeho Bezplatná poradna mezi §§ 1. 8. 2022 v Českém Krumlově

DALŠÍ PŘÍLEŽITOST PRO DLUŽNÍKY

MILOSTIVÉ LÉTO PODRUHÉ. ZÁJEMCŮM OPĚT POMŮŽE BEZPLATNÁ 
PORADNA MEZI PARAGRAFY

Od 1. září 2022 budou moci dlužníci využít po dobu tří měsíců tzv. Milostivého léta k úhradě dluhu vůči 
veřejnoprávním institucím. Jedná se tak po necelém roce o druhou příležitost pro dlužníky zbavit se svých 
dluhů, které jsou vymáhány soudním exekutorem, které mají vůči státu. Milostivé léto umožňuje zaplatit dluh 
bez navýšení o úroky z prodlení či penále.  

„Uhradit dluhy bude možné vůči dopravním podnikům, nemocnicím, nezaplaceným poplatkům, zdravotním 
pojišťovnám, územním samosprávným celkům, ale i vůči dluhům u energetických společností (např. ČEZ) ve 
vlastnictví státu,“ vyjmenovává, jakých dluhů se milostivé léto týká, Markéta Kneislová z českokrumlovské 

Bezplatné poradny mezi §§.  První Milostivé léto již proběhlo na sklonku minulého a začátku letošního roku. I tehdy 

zájemcům o vyřešení svých dluhů vůči státu pomáhala Bezplatná poradna mezi §§, která má pobočky v Českém 

Krumlově, Větřní, Kaplici, Trhových Svinech a Nových Hradech.

„I tentokrát jsme připraveni zájemcům, kteří chtějí umořit svůj dluh, pomoci,“ sděluje Markéta Kneislová 

z českokrumlovské Bezplatné poradny a dodává: „V našich poradnách patří dluhová problematika k těm 
nejčastějším, které s klienty řešíme. Upozorňujeme ale, že Milostivé léto se nevztahuje na dluhy vůči soukromým 
věřitelům. Milostivé léto II se také nevztahuje na peněžité tresty a jiné nemajetkové sankce uložené v trestním řízení 
za úmyslný trestný čin i náhradu újmy způsobené na zdraví. Také není možné uplatnit Milostivé léto na daňové a 
správní exekuce a na pohledávky sankčního charakteru“. 

Pro více informací k milostivému létu a dluhové problematice se mohou zájemci obracet na jakoukoliv pobočku 

Bezplatné poradny mezi paragrafy. Poradenství poskytujeme osobně po předchozím telefonickém (774 110 124)

nebo e-mailovém (pravni.poradenstvi@krumlov.cz) objednání. Provozní doba poradny ve Větřní je v pondělí od 11 

do 15 hodin, v Českém Krumlově každý všední den.

Hana Šustrová, komunikace s veřejností ICOS Český Krumlov, o. p. s.
Kontakt pro vice informací: 
Bezplatná poradna mezi paragrafy, ICOS Český Krumlov

5. května 251, 381 01 Český Krumlov

Mgr. Markéta Kneislová, vedoucí pracovník Bezplatní poradny mezi paragrafy
Mobil: 774 110 124, e-mail: pravni.poradenstvi@krumlov.cz

www.poradna.krumlov.cz

Bezplatná poradna
mezi paragrafy 

S podzimem knihovna pravidelně nabízí nejen nové knihy a ča-
sopisy, ale řadu kulturních a vzdělávacích akcí.

Už na začátku září přivítala žáky základní školy, kteří se svými 
vyučujícími pravidelně knihovnu navštěvují. Do knihovny zamířili 
ale i ti nejmenší, děti z mateřské školy, které si chodí do knihovny 
prohlížet nové knížky a vždy si odnesou ty, které doplní témata, co 
zrovna s paní učitelkami probírají. 

Všichni se pak mohou těšit na blok středečních podvečerních 
přednášek, které 5. října zahájí Ing. Daniel Šnejd, a završí tak cyklus 
o stavebním vývoji českokrumlovské zámecké rezidence povídáním 
o dominantě tohoto areálu, zámecké věži a Hrádku.

Ve středu 12. října nám o kultuře jednoho z nejstarších evrop-
ských národů přijde vyprávět malíř a restaurátor Josef Palouda. 
Jeho přednáška tentokrát nese název Kosovo – mezi orlicí a lvem. 

26. října vás PhDr. Daniel Kovář provede historicky velmi zajíma-
vým územím Vitorazska. 

9. listopad bude patřit milovníkům Šumavy a starých fotografií. Do 
knihovny opět zavítají Mgr. Mrázková Ing. Hudičák a Mgr. Jindřich Špi-

nar. Tématem jejich přednášky tentokrát budou šumavské rozhledny 
a horské chaty. Součástí besedy je i prezentace kalendáře Musea 
Fotoateliér Seidel na rok 2023, který bude účastníkům k dispozici. 

16. listopadu se opět s archeologem Mgr. Martinem Nechvílem 
vydáme za archeologickými památkami. Tentokrát navštívíme Kap-
licko: Hradišťský vrch u Kaplice, Blansko, hrad Sokolčí či mohylové 
pohřebiště u Malče. 

30. listopadu proběhne tradiční adventní podvečer s hudbou. 
Na kytaru přijde zahrát pan Radek Interholz. Jeho vystoupení bude 
doplněno autorským čtením spisovatelky Martiny Málkové, jejíž 
knihy jsou ve fondu naší knihovny.

V adventním čase se uskuteční i tradiční pondělní vánoční jar-
mark, na kterém bude své výrobky prezentovat chráněná dílna Na-
zaret z Borovan. Přesný termín se dozvíte na webových stránkách 
knihovny a plakátech.

Přednášky pořádané knihovnou se konají v 1. patře budovy 
knihovny, Školní 296 a začínají vždy v 18.00 hodin. 

- mk -

Informace z knihovny
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Něco z toho, co se ve Větřní vybudovalo, opravilo 
a podařilo ve volebním období let 2018 - 2022

Druhá etapa rekonstrukce bytových domů v ulici U Kapliček Osvětlení přechodů z důvodu zvýšení bezpečnosti chodců

Základní škola - oprava sociálních zařízení Úprava svahu nad školním hřištěm

Oprava fasád a výměna oken u domů čp. 53 a 55, výměna oken 
a dveří u domů čp. 70-71, 74-75 a 138-139 v ulici Rožmberská 

Oprava oplocení u ZŠ a dětského hřiště

Oprava střechy a fasády domů č.p. 199-200

Úprava pochozí plochy u domu čp. 186 ve Větřní
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Oprava a nátěr fasády domu čp. 101 v ulici Šumavská Oprava komunikace ke Kališti

Výstavba kolumbárií na hřbitově Instalace zvonu do zvonice v bývalé márnici na hřbitově

Instalace zrcadel na křižovatkách ve Větřní Úprava zeleně pod čp. 238 v ulici K Učilišti

Výměna kotlů v ulici Jabloňová Instalace nového úsporného osvětlení ve městě



Hasiči města Větřní děkují Žabičkám (II. třída mateřské školy) 
za hezký dárek, který nám vytvořily pod vedením svých učitelek. 
Dárek měl být předán 29.6.2022 v klubovně hasičů, ale bohužel 
kvůli nepřízni počasí byla akce zrušena. Po dohodě hasičů a pana 
místostarosty MUDr. Jaroslava Vojtíška jsme se rozhodli, že uspo-
řádáme návštěvu v MŠ Větřní. Připravili jsme pro děti menší občer-
stvení a převezli ho do školky, kde na nás čekalo milé překvapení. 
Paní učitelky společně s dětmi pro hasiče vytvořily maketu hasičské 
cisterny se vším všudy: majákem, proudnicí, hasičským znakem, 
SPZ, a dokonce i žebříkem. Tento dárek předala paní učitelka sta-
rostovi SDH Františku Beránkovi staršímu za přítomnosti dalšího 
hasiče Matěje Staňka. Tato odměna byla za to, že jsme připravili ve 
spolupráci s paní Michaelou Gelnarovou program na Mezinárodní 
den dětí na hřišti, kde si děti vyzkoušely stříkání přímo z hadice 
za dohledu kolegů hasičů. Další dětský den připravil pan Otakar 
Paukner na koupališti, kde byla k vidění práce Policie ČR, jejich 
policejní auta a motocykl. Proběhla ukázka akce policejních psů při 
dopadení osoby, která napadla policistu a dělala výtržnosti. Poté se 
děti přesunuly k bazénu, kde byla připravena požární cisterna. Zde 

si prohlédly vybavení požární techniky, oblečení, vyzkoušely hasič-
skou přilbu a vyslechly výklad o požární ochraně, který přednesli 
František Beránek a Zdeněk Dvorožňák. Na závěr si každý mohl vy-
zkoušet stříkání z hadice. Obě akce se vydařily, i počasí nám přálo. 
Ještě jednou děkujeme a těšíme se na příští rok.

František Beránek st., SDH Větřní

Sbor dobrovolných hasičů děkuje

Instalace kogeneračních jednotek v kotelnách K 1 a K2 Výstavba nového pódia u pergoly na Plovárně

Výstavba stezky pro chodce nad koupalištěm

Obnova autobus.zastávek Nahořany-Dobrné 

Květinové loučky

Obnova kapličky v Dobrném

Obnova vývěsních skříněk 

Generální rekonstrukce tenisového centra
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Letní období spojené s prázdninami dětí bylo dobou, kdy jsme se 
pravidelně scházeli. Občas někteří z nás byli hlídacími babičkami a 
dědečky, ale většina z nás měla čas si přijít popovídat a případně 
oslavit narozeniny některých členů. Někteří členové se zúčastnili 
návštěvy Senátu, kterou uspořádalo naše město. Málokterá akce 
na Bazénu se koná bez účasti členů našeho Klubu seniorů.

Dne 15. září se bude konat „Sportovní liga seniorů“ v Českém 
Krumlově, na kterou se intenzivně připravujeme a věřím, že díky 
této přípravě získáme některá skvělá umístnění jako před dvěma 
lety v Kaplici.

A co v dalším období?
Koncem září bychom měli navštívit Hlubokou nad Vltavou.
Čeká nás procházka Zámeckou zahradou v Českém Krumlově.
8. října pořádáme zábavu s Kašovankou ve Slávii od 19 hod.
Nemůžeme ani chybět při pravidelných Tanečcích ve Slávii.
Na poslední dvě jmenované akce zveme všechny tancechtivé 

spoluobčany.
Jinak přejeme všem našim spoluobčanům hezký zbytek léta.

Klub seniorů

Klub seniorů a léto

Blíží se konec volebního období stávajícího zastupitelstva, a tak 
jsme se sešli s představiteli města - s místostarostou MUDr. 
Jaroslavem Vojtíškem, tajemníkem Radomírem Sárou a vedoucí 
odboru vnitřních věcí a sociálních služeb Kateřinou Šustrovou.

Při hodnocení minulého období se musíme vrátit k pandemii 
covidu.

Městu se podařilo zachovat provoz mateřské školy a školní jídel-
ny. Zabezpečilo dezinfekci prostor mateřské školy, školní jídelny, 
ale i pošty, městského úřadu a domů s pečovatelskou službou. 
Provoz městského úřadu byl pouze omezen. Pozvali jsme očkovací 
tým, který přijel do obou domovů s pečovatelskou službou. Oce-
ňujeme i přístup MUDr. Brožové, která očkovala všechny zájemce.

Základní škola zabezpečila distanční výuku a vcelku zvládla tento 
pro žáky i učitele nelehký úkol. Děti, které neměly přístup k počítači, 
dostávaly úkoly v písemné podobě.

Velkým bohatstvím našeho města jsou stovky nájemních bytů.
Mnoho návštěvníků oceňuje opravy střech a fasád ve čtvrti 

kapliček. S upravenými předzahrádkami patří mezi nejhezčí části 
města ( i když někteří jejich obyvatelé měli k barevnosti fasád velké 
výhrady). Také se povedla oprava domů čp. 199 a 200, je potěšující, 
že v restaurovaných prostorách opět pracují provozovny služeb.

Nákladná byla i oprava domu čp. 101 (nad Dítkem) a ve výčtu 
bychom mohli pokračovat.

Musíme shrnout, že se město dobře stará o svůj majetek.

Velkou pozornost vzbudila výměna oken a rekonstrukce fasád 
domů čp. 53 a 55 v Rožmberské ulici.

Před časem jsem četl rozsáhlý elaborát zpracovaný řadou auto-
rů včetně těch ministerských. Navrhovali, jak pomoci vyloučeným 
lokalitám. Z jejich návrhů se uskutečnilo jen minimum.

Opravy v rozsahu 3 800 000 Kč byly schváleny zastupitelstvem. 
Jsou hrazeny výlučně z rozpočtu města. Zanedbané domy na jeho 
okraji nám dlouhodobě dělaly ostudu, můžeme jen doufat, že 
je nájemci budou udržovat v pořádku. Ukazuje se, že skutečnou 
pomoc této lokalitě může poskytnout jen město.

Někdy však pomáhají i méně nápadné počiny. Paní Kreuzová 
a další velmi chválí cestu pro pěší od řadovek k bazénu.

Cesta je nejkratší spojnicí horní a dolní části města. Blátivá pě-
šina s rozviklaným zábradlím, kde snadno mohlo dojít k úrazu, se 
změnila z iniciativy zastupitelstva v pevnou cestu dlážděnou lomo-
vým kamenem opatřenou festovním zábradlím. Bez obav ji může 
použít i důchodce v mém věku.

Věříme, že senioři i maminky s dětmi oceňují výměnu sedátek a 
opěradel laviček v parku a v některých dalších ulicích.

V souvislosti s narůstající drahotou třeba Jihočeský kraj po-
skytuje cílenou pomoc. Co v tomto ohledu dělá naše město?

To nejpodstatnější je, že stávající zastupitelstvo nesáhlo ke zvý-
šení nájemného. Město Větřní má jeden z nejnižších nájmů v rámci 
celé republiky.

Dále z městského rozpočtu je za občany hrazena platba za od-
padky (700 000 Kč), platba za splaškové vody (1 000 000 Kč).

Ve školce není vybíráno školkovné, rodiče platí pouze náklady 
za stravu.

Pane doktore, máte rád přírodu a podporujete ochranu ži-
votního prostředí. Ve veřejnosti vzbudily pozornost květinové 
loučky.

Květnaté louky byly běžnou součástí přírody i v okolí našeho 
města. Změnou hospodaření na loukách a zánikem obilných polí 
se poměry výrazně změnily. Proto jsme vybrali plochy ve městě, 
které byly osety směsí s podílem semen kvetoucích rostlin. Místo 
sterilního pravidelně sekaného trávníku vyrostla kvetoucí louka. Je 
pastvou pro včely, ale na kvetoucí rostliny jsou vázáni motýli i další 
hmyz. Loučky vyžadují jiný způsob údržby, ale mohly by z nich 
vzniknout biotopy podobné květnatým loukám.

Ochraně přírody slouží i další opatření. Nárůst spotřeby plynu 
nebude takový, jako kdyby nebyly vybudovány kogenerační jed-
notky.

Přínosem pro životní prostředí je i rozsáhlá rekonstrukce veřej-
ného osvětlení. Jednak se snížila spotřeba elektřiny, byl sjednocen 
typ svítidel a na těchto světlech umírá podstatně menší množství 
hmyzu.

Paní Šustrová, jsem spokojeným klientem sociálních služeb. 
Milé a vstřícné pečovatelky pravidelně vozí manželce oběd. Vy 
však máte i další okruhy povinností.

Nejdříve k sociálním službám. Pečovatelská služba kromě zajišťo-
vání stravy pomáhá potřebným při zvládnutí péče o vlastní osobu, 
při osobní hygieně a při zajištění chodu domácnosti. Potěšující je, 
že nedávno rada města zvýšila příspěvek na oběd pro důchodce, 
kteří si ho kupují ve školní jídelně.

Pokud jde o program Plovárny ve Větřní, většina vystoupení měla 
příznivý ohlas. Jedná se o lidovou zábavu, kterou letos zpestřila 
produkce letního kina.

Pane tajemníku, jste pravidelným návštěvníkem přednáško-
vých cyklů, které pořádá Městská knihovna ve Větřní.

Velmi mne zaujal seriál přednášek o stavebním vývoji zámku 
v Českém Krumlově, ale i většina dalších přinesla kvalitní zážitky. 
Jejich návštěvu mohu jen doporučit.

- zd - 

Malé ohlédnutí
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Vychází v nákladu 1500 ks, neprodejné. Zpravodaj je evidován Ministerstvem kultury ČR, ev. č. MK ČR E 11579.

Moje vzpomínky na tento dům jsou staré minimálně 65 let. Tzn. 
že začínají zhruba v letech 1955-1957. 

Spodní část objektu bývala hasičskou zbrojnicí, která měla vjezd 
přímo za silnice z Větřní na Světlík, případně Kaliště. Zbrojnice byla 
vybavena automobilovou stříkačkou - zřejmě Praga RN, o jejíž chod 
se neustále snažili pánové všech generací rodů Kučerů, Smetanů, 
Bémů, Štrobů a Pošíků. Vybavení bylo zřejmě posbíráno po všech 
místech nejen v obci, ale i po celém okrese. O to větší byla zarpu-
tilost, se kterou se snažili, aby hasičský sbor byl funkční a kromě 
vlastního výcviku se snažili vychovávat i svoje následovníky. 

Zřejmě po zřízení požárního sboru v papírnách byl spodní objekt 
domu používán jako sklad sena a slámy, později i jako vepřín. Jako 
malé děti jsme si užívali při foukání sena a slámy do objektu, který 
sloužil zároveň jako sklad tohoto materiálu. 

Horní objekt byl zřejmě hostinským domem - pod omítkou by-
chom i nyní našli nápis GASTHAUS JOHAN KLISENBAUER. V době, o 
které píšu, byla zde provozována prodejna smíšeného zboží a ná-
sledně průmyslového zboží. Ve zvýšeném přízemí byl sklad zboží, 
kde bylo posléze provedeno několik stavebních úprav. Věřím, že 
původní malby stěn (zřejmě z let 1918-1937) nebyly těmito úpra-
vami zcela zničeny. 

Po ustanovení státních statků byl spodní objekt zcela přestavěn 
na byty, které jsou v provozu až doposud. Horní objekt - přízemí 
- byl po vybudování nové prodejny průmyslového zboží na Urbale 

uzavřen. Hledalo se vhodné využití - přes klubovnu dětí, pokusy 
o zřízení cukrárny nebo mandlovny a žehlírny prádla až po sklenář-
ské služby a jiné práce.

Václav Kozák

Domy větřenské - čp. 13

Když byla manželka dlouhodobě hospitalizována v nemocnici, 
zařadil jsem se do skupiny důchodců, která odebírá obědy ze 
školní jídelny.

Překvapením pro mne bylo, že mi vedoucí jídelny Naděžda 
Říčařová předložila tištěný jídelní lístek na celý týden. V jednání 
byla velmi vstřícná, mohl jsem oběd včas odhlásit nebo přikoupit 
ještě jednu porci.

Názory na školní stravování bývají různé, a tak bych chtěl 
uvést vlastní zkušenost. Vím, že dospívající žáci, pokud by si 
mohli vybrat, volili by hranolky s tatarkou, smažený sýr, případně 
hamburger.

Školní stravování však musí splnit řadu požadavků. S nevelkým 
rozpočtem musí vyhovovat stravovacím normám (ty uvádějí 
podíl tuků, masa, ochucovadel, cukru apod.). Skladbu jídelníčku 
mohu jen pochválit. Nechybějí luštěniny, drůbeží maso, ryby ani 
zelenina.

Pro ilustraci pestrosti jídelníčku uvádím, že byla zařazena 
pizza, milovníci sladkého ocenili bavorské vdolky s povidly a 
šlehačkou.

Velmi mile mne překvapilo chování kuchařek pod vedením 
Hany Bakové. Když jsem zapomněl nádobu na kompot (salát), 
ochotně přinesly krabičku, abych mohl jídlo domů donést 
v pořádku. Je také třeba připomenout, že na školní stravování 
důchodců přispívá náš městský úřad.

Má jediná výhrada se týká brambor. Myslím, že by kuchyně 
měla změnit dodavatele, aby brambory byly chutnější.

Po téměř tříměsíční zkušenosti bych chtěl poděkovat celému 
kolektivu školní jídelny a zvláště vedoucí kuchařce paní Haně 
Bakové a vedoucí školní jídelny paní Naděždě Říčařové.

- zd - 

Chléb náš vezdejší...


